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Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 
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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2016. május 26-ai munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Süli 

Ildikó, Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Módi Miklós, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 óra 1 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

95/2016. (V.26.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2016. 

május 26-ai ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2016. május 31-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása  

 

Zárt ülés: 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2016. május 31-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

 

Az Önkormányzati Szociális Szolgálat működtetési feladatainak a Polgármesteri Hivatalba történő 

integrálásáról 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. Elmondta, hogy ezt a napirendi pontot már 

tárgyalta a bizottság, akkor nem támogatta az előterjesztést. 
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Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy az előterjesztés annyiban módosult, hogy július 1-től javasolják 

a 24 fő kolléga integrációját a Polgármesteri Hivatalba. Továbbra is kéri a bizottságot, hogy támogassa 

a határozati javaslatot. 

Egységes működtetési szabályok, feltételek megteremthetőségére van szükség valamennyi intézmény 

esetében. Tavaly április 1-jétől a többi intézmény esetében megtörtént az integráció, pozitív 

tapasztalatok voltak. A januári testületi ülés anyaga volt az Oroszlányi Polgármesteri Hivatal 2015. 

éves beszámolója, ahol a működtető osztály beszámolójánál pontosan feltüntették azokat a 

működtetési feladatokat, amit a hivatal ellátott az intézmények vonatkozásában. Mindenképpen 

javasolta, hogy az előterjesztés ismételten kerüljön megtárgyalásra, a határozat javaslat pedig 

elfogadásra.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az előző döntéskor tartózkodott, mert nem tudott dönteni. 

Úgy gondolta, hogy a jobban megismert információk alapján a határozati javaslatot támogatni kell.  

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak 

az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

96/2016. (V.26.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat működtetési feladatainak a Polgármesteri Hivatalba 

történő integrálásáról” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat működtetési 

feladatainak a Polgármesteri Hivatalba történő integrálásáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Oroszlány város szolgáltatástervezési koncepciójának felülvizsgálata 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. Két éve elfogadta a testület az anyagot, a mostani 

anyag annak felülvizsgálatát jelenti.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, a legfontosabb változás az, hogy a családsegítő és 

gyermekjóléti központok létrehozásával a gyermekvédelemben egy teljesen új rendszer jött létre, más 

szerepekkel, funkciókkal. A házi segítségnyújtás átalakításával más koncepciója volt a jogalkotónak, 

amikor a házi segítségnyújtást, mint szolgáltatást szétválasztotta a személyes gondoskodásra és a 

szociális segítésre. Ezek bekerültek a szolgáltatástervezési koncepcióba úgy, ahogy a jogszabály is 

rendelkezik róla.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, van-e arról információ, hogy végleges lesz a módosítás, 

vagy továbbra is aktualizálni kell.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a következő ismert átalakulás a bölcsődéket 

érinti jövő évtől. 

 

Deák Sándorné szakértő elmondta, változás lesz még a krónikus osztályok szociális ágazathoz való 

csatolása, továbbá a gyermekvédelem átalakításának sincs még vége. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, vannak ellátási formák, amik kötelezőek, de nem működnek a 

városban. Célszerű megnézni, hogy miért nem, nincs rá igény, vagy nincs rá lehetőség. Az anyag 22.1. 

pontja a fő feladatokat határozza meg.  
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Deák Sándorné szakértő elmondta, hogy két nappali ellátási forma kötelező, ami nincs a városban, 

az egyik a fogyatékosok nappali intézménye, a másik pedig a szenvedélybetegeké. Korábban voltak 

elképzelések a szenvedélybetegek nappali intézményének kialakítására. Vannak ismereteik arról, hogy 

az ügyfélkörben mennyi szenvedélybeteg van. Érdemes lenne megfontolni az intézmény kialakítását, 

mivel ez az egyetlen ellátási forma, amire van kapacitásuk. A fogyatékosok intézményének kialakítása 

esetében többször volt próbálkozás, azonban ez valamiért lekerült a napirendről, később pedig 

megállapodás született Kisbérrel, oda viszik az ellátottakat, a nappali intézménybe. A város 

egészségügyi helyzetéről nagyon kevés az információ, az adatok régiek és régen volt felmérés, 

adatokat, információkat szerezni nehéz e tekintetben a háziorvosoktól. Érdemes lenne utána járni, 

hogy mekkora az igény.   

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az adatok nyilvánosak, az ÁNTSZ-től megkaphatók. 

Kérdése az volt, hogy milyen szinten áll a házi segítségnyújtás rendszerének kialakítása.  

 

Deák Sándorné szakértő elmondta, hogy ennek az évnek a végére tűzték ki a határidőt, hogy az 

igényeket felmérjék. Segítené a helyzetet, mivel a városban nincs tartós ellátási forma. Látszik, hogy 

idősödő a város, függetlenül attól, hogy tavaly több gyermek született, mint az előző évben, de az 

országos átlagnál is magasabb az öregedési index. Egy lehetséges megoldás van arra, hogy tartós 

ellátást biztosítson a város, ha az átmeneti férőhelyek valamennyi részét tartóssá minősíti, ehhez nem 

kell engedélyt kérni. Továbbá van egy lehetőség a mostani jogszabály módosítással is, a miniszter 

tartós férőhelyet adhat, befogadásról rendelkezhet. Ezt is meg lehetne fontolni.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, ha átminősítik az átmeneti ellátási formát tartóssá, akkor 

később a pályázatoktól nem eshetnek-e el?  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy erre nem tudnak biztos választ adni, az sem 

tudják, hogy a következő években várható-e ilyen jellegű pályázat. Az elmúlt években nem volt 

lehetőség. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a gyerekjóléti alapellátás keretében a gyerekek átmeneti 

otthona a Móra Ferenc Kollégiumban kerülne elhelyezésre. Kérdése az volt, hogy ez megfelelő 

megoldás-e, vagy más lehetőséget kell keresni. 

 

Deák Sándorné szakértő elmondta, hogy a kollégiumot már többször megnézték, a hely az alkalmas. 

Az biztos, hogy kell majd rá áldozni, de ki lehet dolgozni.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a Szolgáltatástervezési koncepciót jó anyagnak tartja. Kérte 

támogassák az előterjesztést. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

97/2016. (V.26.) ESZB határozata 

az „Oroszlány város szolgáltatástervezési koncepciójának felülvizsgálata” című  

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány város szolgáltatástervezési 

koncepciójának felülvizsgálata” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Tájékoztatás a gyermekétkeztetés minőségi vizsgálatáról 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 
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Dr. File Beát jegyző elmondta, hogy a jövő hónapra is készül egy másik szakmai anyag a szakértőtől. 

Az előterjesztés határozati javaslata helyben kiosztásra került. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy kisebb problémák voltak. A választékkal, 

színekkel, valamint az alapanyagok minőségével. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy adminisztrációs hibák is voltak.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag elmondta, hogy az eszközök sem voltak megfelelőek. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy eszközökből több garnitúrát ír elő a jogszabály, az 

intézményfenntartó osztály ezeket pótolja. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, az anyagban szerepel, hogy az élelmezésvezetőknek táplálkozás 

egészségügyi tárgyú képzésen 5 évente részt kell venniük, első alkalommal 2017. augusztus 30-ig. 

Idén decembertől az étlapnak tartalmaznia kell az étel energia, zsír, cukor, só és szénhidrát tartalmát.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak 

az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

98/2016. (V.26.) ESZB határozata 

a „Tájékoztatás a gyermekétkeztetés minőségi vizsgálatáról” című  

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztatás a gyermekétkeztetés minőségi 

vizsgálatáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy politikai egyeztetésen a Vöröskereszt elhelyezéséről is szó volt. 

A szociális szolgálat feladatnövekedése indokolja a plusz területet, a legjobb megoldásnak azt tartják, 

ha a Vöröskereszt működési területét kapnák meg. Egyeztető tárgyalást folytatott a Vöröskereszt helyi 

vezetőjével, akinek Dr. Scheirich Tamás volt gyerek orvos rendelőjét tudták felajánlani. Közel van a 

szolgálathoz és önálló bejárattal rendelkezik. Jelenleg a Vöröskereszt csak a közüzemi díjakat fizeti, a 

helyiséget ingyenesen használják. A vezető kérése az volt, hogy az ingyenes használat 

fennmaradhasson az új helyen is, csak a rezsi költséget fizetnék. Egy 2 éves használatba vételi 

szerződést kötnének. Ha a bizottság ezt támogatja, akkor a képviselő-testület elé vinnék a döntést. A 

költözés július 1-jével történne meg, a szociális szolgálat pedig minimális felújítási munkák után tudná 

birtokba venni a helyiséget.  

 

Dr. Mátics István elnök kérte, hogy szavazzanak a Fürst S. u. 3. szám alatti volt gyermekorvosi 

rendelő átadásáról 2016. július 1-jével a Vöröskereszt részére, 2 év ingyenes használatba vételi 

engedély kötésével. 
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A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

99/2016. (V.26.) ESZB határozata 

gyermekorvosi rendelő hasznosításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a Fürst S. u. 3. szám alatti volt gyermekorvosi rendelő 

átadását 2016. július 1-jével a Vöröskereszt részére, 2 év ingyenes használatba vételi engedély 

kötésével. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a VFKB megvizsgálta a nyilvános WC létesítésének feltételeit, 

az áruk 20-25 M Ft között van. Az elhelyezéséről is tárgyaltak. A javaslatok a következők voltak: a 

Polgármesteri Hivatal parkolójának sarka (víz, villany már ki van alakítva), Haraszt-hegyi út, azonban 

ott a csatornázást is ki kellene építeni, a harmadik javaslat a városi uszoda oldala, ahol már van két 

WC kialakítva. Jelenleg építési terület, tavaly megtekintette a helyiséget, felújításra szorul, de ott 

kialakítható a nyilvános WC. A VFKB is ezt a megoldást prefereálta. A mobil mosdó kialakítása 

magas összeg, így első körben a most meglévő WC felújítására szavazott a bizottság. Több település 

előterjesztését is megvizsgálta a beruházási osztály és ezekből azt a következtetést vonta le, hogy kell 

egy személy, aki a helyiség rendeltetésszerű használatát felügyeli. Az OKSZIK, mikor rendezvényei 

vannak, biztosítja a földszinti WC használatát, igaz arra a helyiségre is ráférne a felújítás.  

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy amennyiben úgy látják, hogy további bővítés kell, akkor 

a költségvetést úgy kell igazítani, hogy egy mobil WC-t ki tudjanak alakítani. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, hogy lehet-e pelenkázót rakni a nyilvános WC-be? 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy az épületet bővíteni nem lehet, de megvizsgálják ennek 

lehetőségét.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy az OKSZIK földszintjén lévő mellékhelyiséget, ha 

felújítják, akkor úgy kellene átalakítani, hogy a rokkantak is használni tudják.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag véleménye megegyezett Hermann Istvánné bizottsági társáéval, 

hiszen a lépcsőn sem babakocsival sem kerekesszékkel nem tudnak felmenni. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt Dr. Mátics István elnök 17 óra 52 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta és zárt ülést rendelt el.  

 

 

K.m.f. 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


